
Verslag van Activiteiten 2020 
 
 
 
 
Algemeen 
In de loop van het voorjaar werden de activiteiten van het Ons Geld team sterk 
belemmerd door de beperkingen die werden opgelegd vanwege de COVID19 pandemie 
 
Kamerdebat “De Toekomst van het Geldstelsel” 
In het voorjaar heeft Ons Geld zich voorbereid op het plenaire debat in de Tweede 
Kamer over ‘De Toekomst van het Geldstelsel’, waarvan werd aangekondigd dat het vóór 
het zomerreces van de Kamer zou plaatsvinden. Voor dit debat waren drie stukken 
ingebracht ter bespreking, namelijk het WRR rapport “Geld en Schuld”, het voorstel voor 
een private Depositobank, en het alternatief van kamerlid Mahir Alkaya om te komen tot 
een publieke Veilige Rekening. Het besluit om het debat nog voor de zomer te 
agenderen hing samen met het feit dat ook De Nederlandse Bank (DNB) een notitie 
inbracht tot hervorming van het geldstelsel door introductie van zogenaamde Central 
Bank Digital Currency (CBDC), in de volksmond digitale euro (d€) genoemd.  
Het plenaire debat vond plaats op 24 juni 2020. 
 
De voorbereidingen van Ons Geld behelsden onder meer het opstellen van een notitie 
waarin wordt gereageerd op de vragen die in de voorbereidende commissievergadering 
Financiën waren gesteld. Deze notitie omvat 27 pagina’s waarin onder meer wordt 
ingegaan op de door Ons Geld voorgestelde Veilige Rekening als tussenstap naar een 
verdere geldstelselhervorming, de rol van DNB bij een Veilige Rekening, het voorstel van 
de Depositobank, de visie van Ons Geld op de Libra van Facebook, en het verdienmodel 
van een eventuele publieke bank (de “Nationale betaal- en spaarbank”). 
 
In twee aanvullende notities van resp. 11 en 16 pagina’s werd een eerste reactie 
gegeven op de voorstellen van DNB over de introductie van CBDC/d€. 
 
Omdat het vanwege COVID19 niet mogelijk was bij het debat aanwezig te zijn werd voor 
de actief bij Ons Geld betrokkenen een bijeenkomst belegd in ‘Het Vredeshuis’ in Den 
Haag.  
 
Het debat leidde niet tot een door Ons Geld gewenste uitkomst, want de Kamer besloot 
DNB in de gelegenheid te stellen haar CBDC plannen verder uit te werken en die af te 
wachten. De motie om een private- of publieke Depositobank mogelijk te maken werd 
met nipte meerderheid verworpen. 
 
Beleidsmatige ontwikkeling 
De uitkomst van het Tweede Kamer debat betekende dat het streven van Ons Geld als 
neergelegd in het beleidsplan 2017-2019 wegens gebrek aan resultaat actueel bleef. In 
het najaar heeft een discussie plaatsgevonden over een nieuwe strategie. Daarbij speelt 
met name de vraag hoe om te gaan met de plannen van de Centrale Banken om CBDC’s 
te gaan uitgeven. Onder welke voorwaarden kan Ons Geld daarin (nog) meegaan? In 
2020 heeft dat vanwege verschillen van inzicht niet geleid tot een definitief antwoord. Op 
individuele basis is meegedaan aan de consultatieronde van de ECB over CBDC/d€ in 
oktober. Van de 400 vanuit Europa ingezonden reacties was er geen enkele positief over 
de introductie van CBDC/d€. Een besluit om de ECB het groene licht te geven om door te 
gaan het de ontwikkelingen werd al genomen vóór de sluitingsdatum van deze 
inspraakronde. 
 



 
Nieuwsbrieven 
23 jan.: De Nationale betaal – en spaarbank | Politiek Café in Amsterdam en Nijmegen 
29 maart: Geldschepping in het Algemeen Belang. Nu! 
14 mei: De Nederlandse Bank, Weltschmerz en Stro 
17 juni: Toekomst van het Geldstelsel 
 
Inbreng in de maatschappelijke discussie 
 Diverse Ons Geld vrijwilligers hebben in 2020 inbreng geleverd in de maatschappelijke 
discussie via oude- en nieuwe media als ook via het geven van gastlessen. 
 
Projecten 
Besloten werd met de stichting Stro te gaan samenwerken aan de ontwikkeling van een 
coöperatieve kredietinstelling die functioneert op basis van circulair geld. 
Hiervoor werd tevens een aparte crowdfunding opgestart die € 9.619,- opbracht. 
 
In de sfeer van kennisverspreiding werd gestart met de Ons Geld Academie. Degenen 
die zich hiervoor hadden opgegeven kwamen tweemaal bijeen in Utrecht. Door COVID 
19 raakte de verdere ontwikkeling van dit initiatief in het ongerede. Een initiatief om 
vanwege de omstandigheden dit initiatief voort te zetten als webinar kwam niet van de 
grond. 
 
Internationaal 
De vergadering van het IMMR dat in maart zou plaatsvinden in Kopenhagen en waaraan 
drie teamleden zouden deelnemen werd op het laatste moment vanwege COVID19 
afgelast. 
 
ICT 
Gedurende het gehele jaar is er met wisselend succes gewerkt aan het verbeteren van 
de OG website.  

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



Verslag van Activiteiten 2021 
 
 
 
 

Algemeen 
Ook dit jaar werden de activiteiten van Ons Geld sterk belemmerd door de COVID19 
beperkingen. Er moest gecommuniceerd worden via online vergaderingen. Door deze 
werkwijze als ook de onmogelijkheid om bijeenkomsten te organiseren was het moeilijk 
een vrijwilligersorganisatie als Ons Geld levend te houden.  
In het najaar waren de omstandigheden zodanig verbeterd dat besloten kon worden tot 
een fysieke bijeenkomst van het team. Deze vond plaats op 18 december in het 
‘Biebeltje’ in Huizen. Het voor deze vergadering uitgenodigde gast, het Kamerlid Mahir 
Alkaya, kon die dag helaas niet aanwezig zijn. 
 
Beleidsmatig 
In het najaar werd via de notitie “Toekomst Ons Geld” de discussie over de vraag hoe 
verder te gaan in het geldstelseldebat opnieuw levend te maken. Deze werd besproken 
op de bijeenkomst in het Biebeltje op 18 december maar leidde nog niet tot een 
eenduidige conclusie hoe verder: moet Ons Geld zich bemoeien met de CBDC/d€ 
ontwikkelingen, of moeten we blijven streven naar een geldstelselhervorming via de route 
van de Veilige Rekening? Wel werd besloten te onderzoeken of er mogelijkheden zijn om 
een Veilige Rekening voor de Nederlandse burger langs juridische weg af te dwingen 
 
Projecten 
In het voorjaar heeft Ons geld actief geparticipeerd in het European Citizens Bank Project 
project. Het koppelen van een geldstelselhervorming aan andere maatschappelijke 
doeleinden zoals klimaatbeleid vond maar bij een beperkt deel van het team weerklank. 
Het samenwerkingsproject met STRO voor de ontwikkeling van een coöperatieve 
kredietinstelling die functioneert op basis van circulair geld werd voor € 5.000 aan 
middelen ter beschikking gesteld. De rest van het met crowdfunding ontvangen bedrag 
blijft nog geoormerkt voor een volgende fase van het project. De eerste fase heeft een 
rapport opgeleverd dat het uitgangspunt vormt voor de concrete implementatie, in de 
volgende fase. Die implementatie wacht op initiatief van STRO.  
 
Nieuwsbrieven 
31 mei: Digitale Euro: vloek of zege? 
27 juli: Coöperatief Geld en renteloos krediet 
 
Internationaal 
De fysieke vergadering van het IMMR in maart werd wederom vanwege COVID 
afgeblazen. Wel werd een online vergadering belegd waarbij onder meer een nieuw  
bestuur werd gekozen. Het is de bedoeling het IMMR te formaliseren in een 
rechtspersoon. Tot het zover is biedt Ons Geld het IMMR financieel onderdak via een 
Bunq subrekening. 
 
Inbreng in de maatschappelijke discussie 
Op 19 februari heeft Edgar Wortmann een bijdrage geleverd aan het GroenLinks congres 
over het thema ‘De herziening van ons Geldsstelsel” 
Verder zijn diverse malen bijdragen geleverd via zowel de oude- als de nieuwe media. 
 
 

 
  



Verslag van Activiteiten 2022 
 
 
Algemeen 
Met het verlopen van de COVID pandemie nam ook het activiteitenniveau in de loop van 
2022 weer toe. In september promoveerde bestuurslid Martijn Jeroen van der Linden op 
het proefschrift ‘Design Guidelines for the Monetary and Financial System in the Digital Age’. 
Deze gelegenheid werd te baat genomen om voor het eerst dit jaar in een fysiek 
teamoverleg bij elkaar te komen in Delft 
 
Beleidsmatig 
De gedachte om langs juridische weg alsnog een Veilige Rekening af te dwingen is in het 
voorjaar met diverse deskundigen op deelterreinen besproken maar heeft geen duidelijke 
juridische grondslag voor zo’n procedure opgeleverd. 
In het najaar begon de maatschappelijke discussie over de introductie van CBDC/d€ 
hoog op te lopen. Het gaat daarbij vooral om de vraag of de vormgeving zodanig wordt 
dat de privacy voldoende gewaarborgd kan worden, en of dit fenomeen de overheden in 
de EU niet de mogelijkheid zal geven om door middel van programmering beperkingen in 
de bestedingsmogelijkheden van d€’s aan te brengen. Verder is het behoud van contant 
geld een punt van zorg.  
Een vergadering van de Commissie Financiën over dit thema op 24 november werd door 
zoveel belangstellenden bezocht dat extra zaalruimte ingezet moest worden, en daarna 
nog enkele honderden de vergadering in het geheel niet konden bijwonen. In plaats van 
excuses hiervoor aan te bieden werden zij door de politie hardhandig bij de ingang 
verwijderd.  
Ons Geld realiseerde zich dat het nodig was om vanuit het Ons Geld perspectief tot een 
formele reactie te komen op de CBDC/d€ ontwikkeling als aanvulling op het lopende 
beleidsplan. Deze notitie zal naar verwachting in januari 2023 het licht zien. 
In grote lijnen komt het er op neer dat Ons Geld van mening is dat de introductie van 
CBDC/d€ een goede zaak kan zijn in de richting van het door Ons Geld gewenste 
geldsysteem, maar dat het niet meer kan zijn dan slechts een tussenstap om te komen 
tot een volledige geldhervorming. Ook moet qua vormgeving en -uitvoering aan bepaalde 
voorwaarden worden voldaan. In de notitie wordt dat uitgewerkt. 
Het bestuur van de stichting werd in 2022 uitgebreid van drie- naar vijf bestuursleden. 
 
Nieuwbrieven 
1 juni: Van wie wordt ons Geld? 
24 oktober: Waterwerk van Ons Geld 
23 december: Macht en Tegenmacht 
 
Projecten  
George van Houts heeft aangekondigd met de Verleiders te werken aan een nieuwe 
theatershow onder de naam “Door de Bank genomen, 10 jaar later”. De eerste try-out zal 
plaats vinden in februari 2023. Bekeken wordt of hieraan zoals in het verleden eerder 
gebeurde een landelijke activiteit van Ons Geld kan worden gekoppeld. 
 
Het Stro project heeft in januari in een notitie de voortgang van het project geschetst. 
 
Internationaal 
De jaarlijkse IMMR vergadering vond opnieuw online plaats. Er is onder meer gesproken 
over de statuten van de rechtspersoon. 
 
Inbreng in de maatschappelijke discussie 
Voorafgaand aan de vergadering van de Commissie Financiën in Den Haag is Martijn 
van der Linden samen met Thomas Bollen van FTM te gast geweest in de podcast ‘Op 



zijn Kop’ van Marianne Zwagerman en Rick van Velthuysen die werd opgenomen in de 
mobiele studiobus van Marianne. Vandaaruit konden zij waarnemen hoe het plein voor 
de ingang werd schoongeveegd. 
 


